
                                                  Protokół  Nr XLV/14
z posiedzenia Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 29 maja 2014r.

Posiedzeniu  XLV  Sesji  przewodniczył  Pan  Jan  Mach  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Orzesze.

Na Sesji przyjęto Uchwały Nr XLV/490-512/14.

1.Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady powitał wszystkich radnych i gości.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  sali  jest  13  radnych,  co  stanowi  quorum
do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Na protokolanta powołał Marię Mierzwa - Owczarek.

Do pełnienia obowiązku sekretarza obrad zaproponował:
- p.Beatę Helbig

Celem sprawniejszego  przeprowadzenia  obrad  powołał  również  Komisję  Uchwał  i  Wniosków,
w skład której weszli radni:

- p.Stanisław Jabłoński
- p.Irena Więcek

Przewodniczącym Komisji został Radny Stanisław Jabłoński.

Powyższe kandydatury poddano pod głosowanie i przyjęto je przy 13 gł. „za” - jednogłośnie.

2.Przyjęcie porządku obrad
Odczytany przez Przewodniczącego porządek obrad został przyjęty przy 13gł. „za” – jednogłośnie.

3.Przyjęcie protokołu z XLIV Sesji Rady Miejskiej 
Przewodniczący poinformował, że przed Sesją nie została zgłoszona żadna uwaga do protokołu.
 

Protokół z XLIV Sesji Rady Miejskiej Orzesze z dnia 24 kwietnia 2014r. w wyniku głosowania 
został przyjęty przy 13 gł. „za” - jednogłośnie.

4.Absolutorium
- wystąpienie Burmistrza Miasta na temat realizacji budżetu w 2013 roku
Burmistrz omówił najważniejsze elementy dotyczące realizacji budżetu za 2013 rok. Wyjaśnił, że 
rok był dla Gminy przełomowy, ponieważ nie zaciągano żadnych kredytów. Przedstawił działy w 
których wydatki nie zostały zrealizowane oraz zadłużenie Gminy. Omówił główne zadania jakie 
były  realizowane  w  2013  roku.  Podziękował  całej  Radzie  za  akceptowanie  wszystkich 
proponowanych zmian w budżecie oraz wszystkim pracownikom za współpracę.
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- rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu, sprawozdania finansowego, informacji o 
stanie mienia gminy

Przewodniczący Rady przedstawił kalendarium posiedzeń poszczególnych Komisji, na których po 
analizie  pozytywnie  zaopiniowano  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  za  2013  rok  wraz  z 
informacją o stanie mienia komunalnego oraz sprawozdanie finansowe za 2013 rok Gminy Orzesze. 

 -    odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej
Przewodniczący odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie Burmistrzowi Miasta Orzesze 
absolutorium z wykonania budżetu za rok 2013 – załącznik Nr 1 do protokołu. 

- odczytanie  opinii  RIO  o  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  i  o  wniosku  Komisji 
Rewizyjnej w sprawie absolutorium

Przewodniczący  odczytał  Uchwałę  Nr  4100/IV/65/2014  z  dnia  10  kwietnia  2014r.  IV  Składu 
Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Katowicach  w  sprawie  opinii
o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Orzesze sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2013 rok 
wraz  z  informacją  o  stanie  mienia  komunalnego  (załącznik  nr  2  do  protokołu)  oraz  Uchwałę 
Nr  4100/IV/108/2014  z  dnia  20  maja  2014r.  IV  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej  w  Katowicach  w  sprawie  zaopiniowania  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady 
Miejskiej Orzesze (załącznik nr 3 do protokołu).

- głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Orzesze za 2013 rok

Wobec  braku  pytań  Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały.  W  wyniku 
głosowania  jawnego  Uchwała  Nr  XLV/490/14  została  przyjęta  przy  11  gł.  „za”
i 2 gł. „wstrzymujących się”. 

- głosowanie  nad  projektem  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi 
Miasta za 2013 rok

Wobec  braku  pytań  Przewodniczący  poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały.  W  wyniku 
głosowania  jawnego  Uchwała  Nr  XLV/491/14  została  przyjęta  przy  11  gł.  „za”  i  2  gł. 
„wstrzymujących się”. 

Przewodniczący  w  imieniu  całej  Rady  złożył  Burmistrzowi  gratulacje  z  okazji  uzyskanego 
absolutorium. Podziękował za sprawne prowadzenie finansów gminy w 2013 roku. 

5.  Sprawozdanie z  działalności  Miejskiego Ośrodka Kultury w Orzeszu.  Podjęcie  uchwały 
w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2013 rok – Samorządowej 
Instytucji Kultury – Miejskiego Ośrodka Kultury w Orzeszu.

Uchwała Nr XLV/492/14 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2013r. - 
Samorządowej Instytucji Kultury – Miejskiego Ośrodka Kultury w Orzeszu została przyjęta przy 
12 gł. „za” i 1 gł. „wstrzymującym się”.
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6. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Orzeszu. Podjęcie uchwały 
w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2013 rok – Samorządowej 
Instytucji Kultury – Miejskiej Biblioteki Publicznej w Orzeszu.

Uchwała Nr XLV/493/14 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za 2013r. - 
Samorządowej Instytucji Kultury – Miejskiej Biblioteki Publicznej w Orzeszu została przyjęta przy 
12 gł. „za” i 1 gł. „wstrzymującym się”.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:
- zmian w budżecie miasta na 2014r.
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Pani  Iwona  Burszka  omówiła  wprowadzane  zmiany  w  budżecie  na  rok  2014.Informacja 
zamieszczona została w załączniku Nr 4 do protokołu.

Uchwała w sprawie zmian w budżecie miasta na 2014 rok po odczytaniu przez Przewodniczącego 
Komisji Uchwał i Wniosków w wyniku głosowania została podjęta przy 12 gł. „za” (jedna osoba 
nie wzięła udziału w głosowaniu). 

- oceny zasobów pomocy społecznej miasta Orzesze
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Ładu 
i Porządku oraz Przestrzegania Prawa. 

Pani  Danuta  Piwońska wyjaśniała,  że  zgodnie  z  ustawą o pomocy społecznej  corocznie  trzeba 
podjąć  uchwałę  na  temat  oceny zasobów pomocy społecznej.  Dodała,  że  wszystkie  informacje 
pobierane  są  z  Urzędu  Miasta  oraz  jego  jednostek  organizacyjnych.  Dopowiedziała,  że  oceny 
zasobów  pomocy  społecznej  dokonuje  Instytut  Rozwoju  Służb  Społecznych  w  Warszawie. 
Poinformowała o planowanych zmianach w ustawie o pomocy społecznej. 

Uchwała w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej miasta Orzesze została podjęta jednogłośnie 
przy 13 gł. „za”. 

- zatwierdzenia  Taryfy  dla  zbiorowego  odprowadzania  ścieków  dla  Gminy  Orzesze 
przedstawionej przez zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Orzeszu na okres od 
dnia 1 lipca 2014r. do dnia 30 czerwca 2015r.
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Kierownik  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  poinformował,  że  stawka  za 
zbiorowe odprowadzanie ścieków od 1 lipca br., zgodnie z projektem uchwały, wzrośnie o ok.5%. 
Porównał stawki dla zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Powiatu Mikołowskiego. 

W  odpowiedzi  na  zadane  pytanie  Burmistrz  powiedział,  że  coraz  więcej  mieszkańców  jest 
zainteresowanych podłączaniem  do  kanalizacji,  bowiem  jest  to  metoda  dużo  tańsza  od 
beczkowozów.  Dodał,  że  na  terenie  Orzesza  nie  powstaje  dużo  przydomowych  oczyszczalni 
ścieków. 
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Uchwała  w  sprawie  zatwierdzenia  Taryfy  dla  zbiorowego  odprowadzania  ścieków  dla  Gminy 
Orzesze przedstawionej przez zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Orzeszu na okres 
od  dnia  1  lipca  2014r.  do  dnia  30  czerwca  2015r.  została  podjęta  przy  11  gł.  „za”  i  2  gł.  
„wstrzymujących się”. 

-  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Mikołowskiemu  na  realizację  zadań:  remont 
odcinka ul.Jaśkowickiej wraz z chodnikiem, przebudowa ciągu pieszego wzdłuż ul.Długosza w 
Woszczycach, remont chodnika przy ul.Bukowina w Orzeszu
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Naczelnik Wydziału Komunalnego powiedział, że po konsultacjach z Powiatowym Zarządem Dróg 
postanowiono  zmienić  nazewnictwo  zadań,  na  które  ma  zostać  udzielona  pomoc  finansowa 
Powiatowi Mikołowskiemu. 

Burmistrz poinformował, że w piśmie przysłanym do Urzędu Miejskiego Dyrektor Powiatowego 
Zarządu Dróg przedstawił propozycje ulic i odcinków drogowych, które mają być remontowane 
w bieżącym roku m.in. ul.Stuska, ul.Marksa i ul.Wolności.  

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na realizację zadań: 
remont  odcinka  ul.Jaśkowickiej  wraz  z  chodnikiem,  przebudowa  ciągu  pieszego  wzdłuż 
ul.Długosza  w  Woszczycach,  remont  chodnika  przy  ul.Bukowina  w  Orzeszu  została  przyjęta 
jednogłośnie przy 13 gł. „za”.

- nabycia nieruchomości gruntowej stanowiącej układ komunikacyjny – ul.Kręta
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Pan  Maciej  Bany  wytłumaczył,  że  projekt  uchwały  dotyczy  nabycia  od  osoby  fizycznej 
wydzielonego i utwardzonego terenu pod układ komunikacyjny. 

Odpowiadając  na  zadane pytanie  wyjaśniono,  że  wycena i  wykup nastąpi  dopiero  po podjęciu 
uchwały. 

Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej stanowiącej układ komunikacyjny – ul.Kręta 
została przyjęta jednogłośnie przy 12 gł. „za” (jedna osoba nieobecna na sali). 

- nabycia nieruchomości gruntowej zajętej w części pod teren szkolny
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Naczelnik  Wydziału  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  powiedział,  że 
nabycie dotyczy terenu zlokalizowanego pod plac zabaw przy Szkole Podstawowej w Mościskach. 

Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej zajętej w części pod teren szkolny została 
przyjęta jednogłośnie przy 12 gł. „za” (jedna osoba nieobecna na sali). 
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-  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej  w  Orzeszu  przy 
ul.Fabrycznej
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Pan Maciej Bany wyjaśnił, że dzierżawa dotyczy terenu zajętego pod garaż. 

Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej  w 
Orzeszu przy ul.Fabrycznej została przyjęta jednogłośnie przy 12 gł. „za” (jedna osoba nieobecna 
na sali). 

-  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  nieruchomości  położonej  w  Orzeszu  przy 
ul.Odrodzenia
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Pan Maciej Bany wyjaśnił, że dzierżawa dotyczy terenu pod uprawy rolne. 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej w Orzeszu przy 
ul.Odrodzenia została przyjęta jednogłośnie przy 12 gł. „za” (jedna osoba nieobecna na sali). 

-  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej  w  Orzeszu  przy 
ul.Budowlanych
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Naczelnik  Wydziału  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  wyjaśnił,   że 
dzierżawa dotyczy terenu pod szafę telekomunikacyjną. 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej w Orzeszu przy 
ul.Budowlanych została podjęta jednogłośnie przy 13 gł. „za”. 

-  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  części  nieruchomości  położonej  w  Orzeszu  przy 
ul.Gliwickiej
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Naczelnik  Wydziału  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  wyjaśnił,   że 
dzierżawa dotyczy terenu pod szafę telekomunikacyjną. 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej w Orzeszu przy 
ul.Gliwickiej została przyjęta jednogłośnie przy 13 gł. „za”. 

- uchwalenia Statutu Miasta Orzesze
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Statutową. 
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Przewodniczący  odczytał  Protokół  Komisji  Konsultacyjnej  z  dnia  26.05.2014r.  z  przebiegu 
konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Orzesze w sprawie nadania Statutu Miasta Orzesze 
(załącznik nr 5 do protokołu). 
Sekretarz  Miasta  przedstawiła  wszystkie  zmiany  jakie  wprowadzono  do  projektu  statutu  od 
momentu  wysłania  radnym  materiałów  na  sesję  do  posiedzenia  Komisji  Statutowej  w  dniu 
22.05.2014r. 

Radny Adam Kurpas zauważył, że niemożliwym jest dokładne wyliczenie powierzchni miasta i w 
uchwale można by wpisać słowa około 84km2. 
Przewodniczący powiedział,  że  dyskusja  na  ten  temat  odbyła  się  już  na  Komisji  Statutowej  i 
zadecydowano, aby wpisać dokładną liczbę. 
Radny Stanisław Jabłoński zwrócił uwagę na będące w toku sprawy zmiany granic z Łaziskami 
Górnymi oraz Kobiórem i zachodzącą w związku z tym konieczność zmiany powierzchni. 
Pan Maciej Bany wyjaśnił, dlaczego nie można dokładnie wyliczyć powierzchni miasta.

W toku  dyskusji  Przewodniczący poddał  pod  głosownie  wniosek:  „kto  jest  za  tym,  aby  §4.1. 
brzmiał w dotychczasowej wersji?” - co zostało przegłosowane przy 8 gł. „za”. 

Na posiedzenie przybył Radny Czesław Starosta – 14 radnych obecnych na posiedzeniu

Pani  Maria  Fuchs  zgłosiła  wniosek,  aby  w  §14  dopisać  dodatkowy podpunkt  o  treści  „Radni 
przestrzegają zasad zawartych w ślubowaniu”. 

Przewodniczący zauważył,  że  informacja  o  ślubowaniu  znajduje  się  w  ustawie  o  samorządzie 
gminnym i nie powinno się powielać zapisów ustaw w statucie.

Radny Czesław Starosta powiedział, że w toku prac Komisji Statutowej zdecydowano o usunięciu 
tego zapisu. 

Przewodniczący poddał  pod  głosowanie  wniosek  Radnej  Marii  Fuchs  „kto  jest  za  dopisaniem 
dodatkowego podpunktu w  §14 o treści  - Radni przestrzegają zasad zawartych w ślubowaniu?” 
który został odrzucony przy 2 gł. „za” i 8 gł. „przeciw”. 

Wyjaśniono, że w statucie wpisane są wszystkie miejscowości, które tworzą Miasto Orzesze. 

Uchwała  w  sprawie  uchwalenia  statutu  Miasta  Orzesze  została  przyjęta  jednogłośnie  przy 
14 gł. „za”. 

- uchwalenia statutu sołectwa Gardawice
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Statutową. 

Przewodniczący odczytał  Protokół  Komisji  Konsultacyjnej  z  dnia  13  maja  2014r.  z  przebiegu 
konsultacji  społecznych  z  mieszkańcami  Gminy  Orzesze  w  sprawie  zmian  statutów  sołectw 
położonych na terenie Gminy Orzesze (załącznik nr 6 do protokołu). 

Przewodniczący powiedział, że Rada musi zadecydować, jaki próg procentowy będzie wymagany 
do uznania ważności zebrania wiejskiego, ponieważ propozycja Burmistrza była inna niż Komisji 
Statutowej. 
Burmistrz wyjaśnił, że zaproponował, aby wymagane kworum dla ważności zebrania wiejskiego 
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wynosiło  5%,  a  w  drugim  terminie  2,5%  bowiem  bardzo  trudno  jest  zebrać  mieszkańców 
i  przeprowadzić  zebranie  wiejskie  na  obecnych  zasadach.  Dodał,  że  problem dotyczy również 
uchwalenia funduszu sołeckiego i sołtysi od kilku lat proszą o obniżenie progu procentowego. 
Przewodniczący powiedział, że Komisja Statutowa stoi na stanowisku, aby wymagane kworum dla 
ważności zebrania wiejskiego wynosiło jak dotychczas 10% i w drugim terminie 5%. 

Radny Adam Kurpas zauważył, że w sołectwach powinno się dążyć do pobudzania świadomości 
lokalnej mieszkańców. 

Zastępca Burmistrza stwierdził, że utrzymanie dotychczasowych progów procentowych ważności 
zebrań wiejskich może doprowadzić do likwidacji jednostek pomocniczych gminy. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek „kto jest za tym, aby w §10.1. i §10.2. brzmiały: 
„Wymagane kworum dla ważności zebrania wiejskiego wynosi co najmniej 10% uprawnionych do 
głosowania mieszkańców sołectwa określone według  stanu na 31 grudnia roku  poprzedzającego 
dzień zebrania. W przypadku braku kworum zebranie odbywa się w drugim terminie tj. po upływie 
minimum  30  minut  od  wyznaczonej  godziny  pierwszego  terminu,  przy  czym  wymagana  jest 
obecność  minimum 5%  mieszkańców,uprawnionych do  głosowania”,  który został  odrzucony w 
głosowaniu przy gł. 4 „za” i 8 gł. „przeciw”.  

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek „kto jest za tym, aby w §10.1. i §10.2. 
brzmiały:  „Wymagane  kworum  dla  ważności  zebrania  wiejskiego  wynosi  co  najmniej  5% 
uprawnionych do  głosowania mieszkańców sołectwa określone według  stanu na 31 grudnia roku 
poprzedzającego  dzień  zebrania.  W przypadku  braku  kworum zebranie  odbywa  się  w  drugim 
terminie tj. po upływie minimum 30 minut od wyznaczonej godziny pierwszego terminu, przy czym 
wymagana jest obecność minimum 2,5% mieszkańców,uprawnionych do głosowania”, który został 
przyjęty przy 8 gł. „za”. 

Przewodniczący poprosił, aby przegłosowany zapis wpisać do uchwały. 

Przewodniczący  poinformował,  że  Komisja  Statutowa  wnioskowała,  aby  w  statutach  wpisać 
powierzchnie sołectw.
Zastępca Burmistrza zauważył, że określenie sposobu funkcjonowania jednostek pomocniczych jest 
najistotniejszą kwestią statutów i zbędnym jest wpisywanie powierzchni każdego sołectwa. 

Radny Czesław Starosta powiedział,  że zdaniem Komisji  Statutowej dokumenty o takiej  randze 
powinny zawierać informację dotyczącą powierzchni sołectw. 

Pani Marzena Nowak poinformowała, że powierzchnia sołectwa Gardawice wynosi 18,7km2 

Uchwała  w sprawie  uchwalenia  statutu  sołectwa  Gardawice  została  przyjęta  jednogłośnie  przy 
14 gł. „za”. 

- uchwalenia statutu sołectwa Królówka
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Statutową. 

Pani Marzena Nowak poinformowała, że powierzchnia sołectwa Królówka wynosi 5,6km2. 
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Uchwała  w  sprawie  uchwalenia  statutu  sołectwa  Królówka  została  przyjęta  jednogłośnie  przy 
14 gł. „za”. 

- uchwalenia statutu sołectwa Mościska
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Statutową. 

Pani Marzena Nowak poinformowała, że powierzchnia sołectwa Mościska wynosi 7,4km2. 

Uchwała  w  sprawie  uchwalenia  statutu  sołectwa  Mościska  została  przyjęta  jednogłośnie  przy 
14 gł. „za”. 

- uchwalenia statutu sołectwa Woszczyce
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Statutową. 

Pani Marzena Nowak poinformowała, że powierzchnia sołectwa Woszczyce wynosi 18,7km2. 

Uchwała  w sprawie  uchwalenia  statutu  sołectwa Woszczyce  została  przyjęta  jednogłośnie  przy 
14 gł. „za”. 

- uchwalenia statutu sołectwa Zawiść
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Statutową. 

Pani Marzena Nowak poinformowała, że powierzchnia sołectwa Zawiść wynosi 6,6km2. 

Uchwała  w  sprawie  uchwalenia  statutu  sołectwa  Zawiść  została  przyjęta  jednogłośnie  przy 
14 gł. „za”. 

- uchwalenia statutu sołectwa Zazdrość
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Statutową. 

Pani Marzena Nowak poinformowała, że powierzchnia sołectwa Zazdrość wynosi 1,5km2. 

Uchwała  w  sprawie  uchwalenia  statutu  sołectwa  Zazdrość  została  przyjęta  jednogłośnie  przy 
14 gł. „za”. 

- uchwalenia statutu sołectwa Zgoń
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Statutową. 

Pani Marzena Nowak poinformowała, że powierzchnia sołectwa Zgoń wynosi 13,3km2. 

Uchwała  w  sprawie  uchwalenia  statutu  sołectwa  Zgoń  została  przyjęta  jednogłośnie  przy 
14 gł. „za”. 
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- uchylenia uchwał Rady Miejskiej Orzesze
Przewodniczący  wyjaśnił,  że  w  związku  z  podjęciem  uchwał  w  sprawie  uchwalenia  statutów 
sołectw zaistniała konieczność uchylenia starych uchwał w tej sprawie. 

Uchwała w sprawie uchylenia uchwał Rady Miejskiej Orzesze została przyjęta jednogłośnie przy 
14 gł. „za”.

8. Interpelacje i odpowiedzi na interpelacje
1/  Przewodniczący  odczytał  interpelację  Radnego  Adama  Kurpas  w  sprawie  wydatkowania 
środków na działalność propagandowo – informacyjną. 

W związku z pytaniami Radnego wyjaśniono, że:
-  w  zawartych  z  gazetami  IRG  i  Nasza  Gazeta  umowach  nie  ma  zapisów  o  konieczności 
umieszczania pod artykułami tekstu, przez kogo są sponsorowane. Burmistrz dodał, że artykuły w 
gazetach są formą promocji miasta i wszelkich imprez się w nim odbywających,
- pracownicy starają się pilnować, aby teksty nie powtarzały się, jednak zdarza się, że redaktorzy 
gazet  czy  portali  internetowych  sami  importują  informacje  np.  ze  strony  internetowej  urzędu. 
Sekretarz  Miasta  dodała,  że  wszyscy  pracownicy  Referatu  ds.  Promocji  Miasta  przygotowują 
informacje na stronę internetową miasta, 
- portal internetowy orzesze.net.pl jest niezależny od Urzędu Miejskiego i podobnie jak inne portale 
i gazety może korzystać z materiałów umieszczonych na stronie internetowej miasta,
- teksty w gazetach m.in. IRG i Naszej Gazecie są podobne ponieważ redaktorzy opisują te same 
wydarzenia odbywające się na terenie miasta, 
-  w  Gazecie  Orzeskiej  czasem  znajdują  się  informacje  referatów  czy  wydziałów  Urzędu,  zaś 
wszystkie artykuły pisze redaktor.

2/ Przewodniczący przedstawił interpelację Radnego Czesława Starosta w sprawie postępowania 
przetargowego na zadanie: „Dowóz uczniów do placówek oświatowych znajdujących się na terenie 
miasta Orzesze w roku szkolnym 2014/2015”. 

Radny Czesław Starosta  zauważył,  że  choć  odpowiedź  na  interpelację  jest  bardzo  obszerna  to 
zasadniczo odbiega od poruszanego tematu. Powiedział, że w interpelacji pytał o kryteria dotyczące 
wyboru usługodawcy dowozu dzieci do szkół.  Oznajmił, że w odpowiedzi Miejski Zespół Oświaty 
powołał się na ustawę prawo zamówień publicznych, która zezwala na wybór dowolnego kryterium 
wg którego wyłoniony zostanie wykonawca usługi.  Stwierdził, że MZO narzuca usługodawcom 
pewne kryteria, które co roku są inne. Dodał, że do momentu, gdy Komisja Rewizyjna zajęła się 
tym problemem, cały czas wygrywała jedna firma, natomiast później łącznie z tym rokiem przetarg 
wygrywa  drugi  usługodawca.  Dopowiedział,  że  stawiane  kryteria  są  uciążliwe  dla  innych 
przedsiębiorców, którzy chcieliby startować w przetargu. 

Burmistrz  wyjaśnił,  że  tylko  jedna  firma  startowała  w przetargu i  głównym kryterium wyboru 
usługodawcy jest ilość dzieci dowożonych do placówek oświatowych na terenie Orzesza oraz dzieci 
niepełnosprawnych dowożonych poza granice miasta. Dodał, że firma mająca realizować tę usługę 
musi  przedłożyć  stosowne  dokumenty  o  wcześniejszej  realizacji  takiego  zadania  oraz 
ubezpieczenie. 

Radny zauważył, że w ciągu ostatnich lat ubezpieczenie, nie zawsze było wymaganym kryterium 
w wyborze wykonawcy zadania. Dodał, że liczba uczniów dowożonych do szkół w poszczególnych 
latach jest zbliżona. Zapytał zatem skąd te rozbieżności w kryteriach przetargu.  
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Burmistrz  powiedział,  że  po  kontroli  do  przetargu  nie  było  żadnych  zastrzeżeń.  Stwierdził,  że 
stawiane wymagania nie są wygórowane i najważniejsze jest, aby zapewnić bezpieczeństwo dzieci. 
Radny poprosił, aby problem ten przeanalizować na następnej sesji Rady Miejskiej w obecności 
Dyrektora Miejskiego Zespołu Oświaty. 

3/  Radni  Czesław  Starosta  i  Adam  Kurpas  złożyli  ustną  interpelację  w  sprawie  wywozu 
segregowanych odpadów komunalnych. 

Radny Czesław Starosta zadał następujące pytania:
– kto jest autorem tekstu zamieszczonego w majowym wydaniu Gazety Orzeskiej pt. „Teraz 

EKO  wraz  z  podwykonawcami  odbiera  odpady,  są  pewne  zmiany  w  świadczeniu  tej 
usługi”?,

– kto jest autorem ulotki z herbem Orzesza odnośnie ograniczenia wywozu segregowanych 
odpadów komunalnych?,

– kto wydał wyżej opisaną ulotkę?,
– dlaczego informacje dotyczące ograniczeń w wywozie odpadów segregowanych są różne w 

ulotkach i w Gazecie Orzeskiej,
– czy zakres  i  sposób  odbioru  odpadów komunalnych  znajdują  się  w  umowie  na  odbiór 

i zagospodarowanie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości?.

Burmistrz  wyjaśnił,  że  informacja  znajdująca  się  w  Gazecie  Orzeskiej  została  napisana  przez 
pracowników Referatu Gospodarki Odpadami Komunalnymi i odpowiada zapisom umowy, jaka 
została  zawarta  z  nową  firmą  odbierającą  odpady  komunalne  od  właścicieli  nieruchomości 
zamieszkałych.  Powiedział,  że  sprawa ulotki  z  herbem Orzesza  oraz  informacją  o  limitowaniu 
odpadów segregowanych zostanie rozeznana, bowiem ulotka nie jest mu znana. Wytłumaczył, że 
wprowadzono jedynie limit odbioru spod posesji worków brązowych z odpadami zielonymi. Dodał, 
że  z  ustnych  informacji  mieszkańców  dowiedział  się,  że  firma  nie  chce  odbierać  wszystkich 
wystawionych worków z odpadami segregowanymi np. z plastikiem, co zostało już wyjaśnione. 
Dopowiedział, że jeśli ulotka została wydana przez firmę odbierającą odpady to stało się to bez 
udziału Urzędu Miejskiego. 

Radny Starosta zauważył, że plik ulotek z informacją na temat limitowania odpadów komunalnych 
znajdował  się  na  korytarzu  Urzędu  Miejskiego,  On  zaś  otrzymał  ulotkę  drogą  e-mailową  od 
mieszkanki.  Radny  Kurpas  dodał,  że  kilku  mieszkańców  znalazło  również  ulotkę  w  swoich 
skrzynkach pocztowych.

Radny Adam Kurpas powiedział, że skoro w Urzędzie nic nie wiadomo na temat ulotki, to może 
wydała ją firma, która odbiera odpady komunalne, ponieważ w jej interesie jest obniżenie kosztów 
wywozu. Zapytał czy sytuacja ta nie ma znamion przestępstwa i czy poczynione zostaną jakieś 
kroki w tym temacie.  

Burmistrz odpowiedział, że najpierw trzeba wyjaśnić całą tę zaistniałą sytuację. 

Radny Czesław Starosta stwierdził, że  treść informacji zamieszczonej w Gazecie Orzeskiej  nie jest 
do końca zgodna z prawem. Dodał, że Rada Miejska w uchwale XXVIII/301/12 z dnia 21 listopada 
2012r. określiła odbieranie odpadów w nieograniczonej ilości od mieszkańców. Zapytał dlaczego 
zmienione  zostały  zasady  odbierania  ilości  segregowanych  odpadów  komunalnych,  skoro  taka 
zmiana  może  zostać  jedynie  podjęta  w  drodze  uchwały  Rady  Miejskiej?  Dopowiedział,  że 
mieszkańcy są wprowadzani w błąd i trzeba wyjaśnić czy nie doszło do nadużycia prawa przez 
wprowadzanie  opinii  publicznej  w  błąd.  Stwierdził,  że  poczynione  działania  są  przeciwko 
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mieszkańcom miasta. 

Przewodniczący  powiedział,  że  do  tematu  powróci  się  na  następnym  posiedzeniu  Sesji  Rady 
Miejskiej.  Poprosił  również  o  informację  na  temat  dotychczasowych  kosztów  funkcjonowania 
gospodarki odpadami komunalnymi.  

Obrady opuścił Radny Jan Spendel – 13 radnych obecnych na posiedzeniu. 

4/ Radny Czesław Starosta złożył ustną interpelację w sprawie dostarczenia Radnym w materiałach 
wysyłanych przez Biuro Rady Miejskiej koperty zawierającej materiały wyborcze.
Zapytał  jak  doszło  do  tej  sytuacji,  skoro  na  terenie  urzędów  nie  można  prowadzić  agitacji 
wyborczej. 

Kierownik Biura Rady Miejskiej wyjaśniła, że na adres urzędu wpłynęło 15 zaklejonych kopert 
zaadresowanych na każdego radnego. Dodała, że imienne koperty nigdy nie są otwierane, dlatego 
zostały dołożone do wysyłanych materiałów, aby nie generować dodatkowych kosztów. 

Rady Czesław Starosta stwierdził, że nie może dochodzić do sytuacji, gdy Urząd pośredniczy w 
agitacji wyborczej. Poprosił o odpowiedź pisemną na temat zaistniałej sytuacji.  

Pani Marzena Nowak powiedziała, że przesłane materiały były zamknięte i nie wiadomo było, co 
się w nich znajduje. Dopowiedziała, że przez 4 poprzednie lata stosowano praktykę przekazywania 
korespondencji w taki sposób, co przez nikogo wcześniej nie zostało zakwestionowane. 

9. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym oraz zapytania i wolne wnioski
Burmistrz  poinformował,  że  sprawozdania  z  poszczególnych  Wydziałów  i  Referatów  zostały 
radnym dostarczone na piśmie. Dodatkowo poinformował, że:

– sprawa zakłócenia stosunków wodnych na posesji w Jaśkowicach jest obecnie prowadzona, 
podczas prac w terenie nie wystąpiły żadne incydenty i wkrótce będzie można ją zakończyć.

W związku z poruszonymi sprawami wyjaśniono, że:
– aby  utworzyć  strefę  ekonomiczną  zainteresowany  przedsiębiorca  musi  spełnić  pewnie 

wymagane kryteria. Dodano, że zainteresowani tym tematem są inwestorzy przy DK81,
– nowe  targowisko  będzie  zajmowało  duży  teren,  niezabudowana  będzie  jedynie  działka 

rogowa,
– oczekujemy na pismo Komendy Wojewódzkiej Policji w sprawie prośby przekazania działki 

pod nowy Komisariat Policji w Orzeszu,
– nastąpiła  ekspertyza  budynku  byłego  kina  w  Orzeszu  i  oczekuje  się  na  wycenę 

nieruchomości,
–  działki znajdujące się pomiędzy terenem OSP Orzesze i dotychczasowym targowiskiem są 

atrakcyjnym terenem i warto byłoby je zakupić,
– obecnie trwa proces komunalizacji ul.Fabrycznej,
– trzeba  zlecić  wykonanie  kosztorysu  robót,  aby wycenić  zakres  dalszych  prac  przy OSP 

Jaśkowice,
– nie  otrzymano żadnych pism z Powiatu  Mikołowskiego odnośnie budowy wzniesionego 

przejścia dla pieszych przy Gimnazjum w Zawadzie,
– budynki  przy  ul.Granicznej  powinny  posiadać  studnie  indywidualne  i  szamba  w  celu 

doprowadzania wody i odprowadzania ścieków, 
– obecnie tworzone są fiszki do nowego okresu programowania unijnego,
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– działka przy ul.Jasnej, na którą ogłoszono przetarg ma 87m2.

Rada Miejska wyraziła zgodę na na podjęcie działań  mających na celu wycenę działek nr 615/228 i 
570/227 znajdujących pomiędzy terenem OSP a targowiskiem– 10 gł. „za” i 3 gł. „wstrzymujące 
się”. 

Przewodniczący:
– przypomniał  o  kończącym  się  30  czerwca  br.  terminie  składania  wniosków  o  zmianę 

studium (załącznik nr 7),
– poinformował, że w Woszczycach z inicjatywy sołtysa odbyło się spotkanie na temat statusu 

miasto–gmina.  Dodał,  że  kolejne  spotkanie  w  tej  tematyce  planuje  się  na  początku 
czerwca br. ,

– poinformował, że Szkoła Podstawowa Nr 2 w Orzeszu bierze udział w konkursie „Kolorowe 
boiska…czyli  Szkolna  Pierwsza  Liga”, w  którym  główną  nagrodą  jest  wielofunkcyjne 
boisko. Dodał, że każdy może się przyczynić do wygrania tej nagrody, głosując na szkołę na 
stronie www.koloroweboiska.pl,

– przedstawił pismo Miejskiego Klubu Sportowego „Sokół” w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej na Dzień Dziecka (załącznik nr 8). Sekretarz Miasta wyjaśniła, że  organizacje 
pozarządowe  mogą  być  dofinansowywane  przez  gminę  jedynie  w  formie  dotacji  w 
otwartych konkursach ofert. 

Redaktor Gazety Orzeskiej zauważyła, że gazeta jest związana z Urzędem Miejskim umową, na 
podstawie której publikowane są teksty. Dodała, że niektóre umieszczane informacje są tekstami 
autorskimi Urzędu, których redaktor Gazety Orzeskiej nie ma prawa zmieniać.

Radny Czesław Starosta odpowiedział, że redaktor naczelny jest odpowiedzialny za wszystko, co 
znajduje się w Gazecie Orzeskiej i ma obowiązek sprawdzania informacji, które publikuje. 

 10.Zamknięcie Sesji
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął
XLV Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za przybycie. 

Sesja trwała od godz.14,30 do godz.18,15.

Przewodniczący
         Protokołowała  Rady Miejskiej

mgr Maria Mierzwa-Owczarek           mgr inż. Jan Mach
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Radni obecni na Sesji:

1. Blaski Mirosław
2. Fuchs Maria
3. Helbig Beata
4. Jabłoński Stanisław
5. Kopel Helena
6. Kurpas Adam
7. Mach Jan
8. Matuszczyk Grażyna
9. Ochojski Antoni
10. Potysz Teresa
11. Spendel Jan 
12. Starosta Czesław
13. Szala Eugeniusz 
14. Więcek Irena

Radni nieobecni na posiedzeniu:

- Tchórz Joanna 

W Sesji wzięli również udział:

p.Andrzej Szafraniec - Burmistrz Miasta
p.Andrzej Bujok - Zastępca Burmistrza Miasta
p.Iwona Burszka - Skarbnik Gminy
p.Jolanta Szubert - Sekretarz
p.Małgorzata Lorens - Dyrektor MOK
p.Jolanta Gruszczyk - Z-ca Dyrektora MBP
p.Anna Czarnacka - Dyrektor MZO
p.Danuta Piwońska                -           Dyrektor MOPS
p.Monika Juranek                  -           Kierownik Placówki Wsparcia Dziennego
p.Wiesław Klar -           Kierownik ZGKiM
p.Marek Bem - Naczelnik Wydziału UM
p.Benedykt Kurcok - Naczelnik Wydziału UM
p.Maciej Bany - Naczelnik Wydziału UM
p.Marzena Nowak                  -          Kierownik Biura Rady Miejskiej
p.Teresa Macioszek - Kierownik Referatu UM
p.Tomasz Szier                       -          Kierownik Referatu UM
p.Łukasz Podkowik                -          Pracownik SM
Radca Prawny
redaktor Gazety Orzeskiej

Orzesze, dnia 09.06.2014r.
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